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Verkeersveiligheidsplan  -  Actualisatie en werking Vlaams Huis voor de 
Verkeersveiligheid

Op 17 november 2020 bracht de Mobiliteitsraad van Vlaanderen (MORA) advies uit over 
de beleids- en begrotingstoelichting (BBT). Enkele aanbevelingen luiden als volgt: 

- “De MORA wil zijn vraag herhalen om alle aanwezige expertise te betrekken bij het 
Verkeersveiligheidsplan. Betrek alle relevante instellingen en organisaties met 
expertise over verkeersveiligheid zodat het herwerkte plan vanaf de start breed 
gedragen is. Beroep doen op een platform als het Vlaams Forum Verkeersveiligheid, 
het fundament van de eerste versie van het Vlaams Huis voor de Verkeersveiligheid, 
is volgens de MORA de ideale manier om rechtstreeks een breed scala aan 
verkeersveiligheidspartners te betrekken.”

- “Er is weinig aandacht voor een onderzoeksstructuur voor mobiliteitsvraagstukken. 
Van een gestructureerde onderzoeksagenda is geen sprake. De MORA herhaalt zijn 
vraag om de verschraling van het beleidsondersteunend onderzoek tegen te gaan.”

In haar beleidsnota kondigde de minister al aan werk te maken van een nieuw 
verkeersveiligheidsplan, dat in 2021 klaar moet zijn: "Conform het Decreet 
basisbereikbaarheid wordt het Verkeersveiligheidsplan Vlaanderen vijfjaarlijks 
geactualiseerd. Aansluitend op de jaarrapportering 2019-2020 over de uitvoering van het 
huidige Verkeersveiligheidsplan (horizon 2020) volgt de opmaak van een geactualiseerd 
Verkeersveiligheidsplan 2021-2025. We  baseren ons hiervoor zowel op het binnen 
Vlaanderen bestaande monitoringssysteem voor verkeersveiligheid als op strategisch 
beleidsonderzoek dat we hiervoor opstarten. Over de uitvoering van het geactualiseerde 
plan zal ik jaarlijks rapporteren in de Commissie Mobiliteit en Openbare Werken van 
het Vlaamse parlement."

In de beleids- en begrotingstoelichting 2021 kondigde de minister aan dat ook 
onderzocht wordt hoe de structuur en aansturing van het Vlaams Huis voor de 
Verkeersveiligheid doeltreffender kan worden. Ook de samenwerking met de Vlaamse 
Stichting Verkeerskunde (VSV) wordt geëvalueerd en onderhandelingen over een nieuwe 
overeenkomst zijn al opgestart. Ook werd aangekondigd dat de prioritaire 
verkeersveiligheidsonderzoeken uit de onderzoeksagenda van het Vlaams Huis voor de 
Verkeersveiligheid uitgevoerd zullen worden.

1. Hoe staat het met de vooropgezette doelstellingen van het vorige 
verkeersveiligheidsplan? Welke verkeersveiligheidsambities werden niet behaald? 



Wat wordt er gedaan om ambities die niet gehaald werden zo snel mogelijk te 
bereiken?

2. Het is belangrijk dat het herwerkte verkeersveiligheidsplan vanaf de start breed 
gedragen is. 

Welke instellingen en organisaties met expertise over verkeersveiligheid worden 
betrokken bij de opmaak van het nieuwe verkeersveiligheidsplan? Wordt daarvoor 
ook een beroep gedaan op een platform als het Vlaams Forum Verkeersveiligheid, 
om zo rechtstreeks een breed scala aan verkeersveiligheidspartners te betrekken? Zo 
niet, waarom niet?

3. Het ontwikkelen van een verkeersveiligheidsvisie is belangrijk, maar het uitvoeren 
van noodzakelijke maatregelen is nog belangrijker. 

Welke maatregelen zal de minister op korte termijn nemen om de verkeersveiligheid 
te verhogen?

4. Wat is de stand van zaken van de evaluatie van het Vlaams Huis voor de 
Verkeersveiligheid? Wanneer wordt die evaluatie afgerond? Wat zijn de (voorlopige) 
conclusies?

5. Wat is de stand van zaken van het sluiten van een nieuwe overeenkomst met de 
Vlaamse Stichting Verkeerskunde? Welke timing stelt de minister daarvoor voorop? 

6. Welke prioritaire verkeersveiligheidsonderzoeken zal de minister laten uitvoeren en 
door welke instellingen? Kaderen deze onderzoeken in een gestructureerde 
onderzoeksagenda?
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van STIJN BEX

1. In het Vlaamse verkeersveiligheidsplan 2016 werd gewerkt met 6 concrete 
streefcijfers voor het verkeersveiligheidsbeleid, waaronder 4 algemene streefcijfers: 
daling aantal verkeersdoden, aantal zwaargewonden, aantal lichtgewonden, aantal 
letselongevallen en 2 streefcijfers gericht op specifieke doelgroepen: daling aantal 
dode en zwaargewonde niet-beschermde (voetgangers, fietsers, bromfietsers en 
motorrijders) verkeersdeelnemers en dode en zwaargewonde jonge (18-24 jaar) 
autobestuurders. 

Wat betreft de indicatoren aantal lichtgewonden en aantal dode en zwaargewonde 
jonge autobestuurders liggen we momenteel op schema richting de vooropgestelde 
doelstellingen voor 2020. Wat betreft het aantal letselongevallen liggen we beperkt 
achter op schema. Wat betreft het aantal verkeersdoden, zwaargewonden en vooral 
ook het aantal dode en zwaargewonde niet-beschermde verkeersdeelnemers zitten 
we helaas nog ver af van onze gestelde doelstelling.

Om verdere vooruitgang te stimuleren, worden in het kader van het Relanceplan 
‘Vlaamse veerkracht” extra financiële middelen uitgetrokken om te werken rond 4 
grote werven: verkeersveiligheid, fiets, duurzaamheid en hervormingen. Voor 
verkeersveiligheid en fiets betreft het telkens ongeveer 300 miljoen euro. 

Op vlak van het verhogen van de verkeersveiligheid wordt alvast ingezet op volgende 
topics: de aanpak van gevaarlijke punten krijgt een extra injectie van 50 miljoen euro, 
het conflictvrij maken van verkeerslichtengeregelde kruispunten krijgt een extra 
budget van 20 miljoen euro, voor het verkeersveiliger maken van schoolroutes wordt 
30 miljoen euro voorzien, te verdelen over gewestwegen en gemeentewegen (dit naar 
analogie van het verkeersveilig maken van schoolomgevingen). Daarnaast wordt ook 
nog ingezet op extra trajectcontroles in samenspraak met lokale besturen en extra 
verlichting langs fiets- en jaagpaden. 

Aangezien we merken dat het vooral de cijfers betreffende fietsslachtoffers zijn die in 
negatieve zin evolueren, waaraan de toegenomen populariteit van de fiets uiteraard 
niet vreemd is, is dan ook bijkomende aandacht nodig voor de fietsinfrastructuur. De 
fietsinvesteringen worden bijgevolg opgetrokken tot 335 miljoen euro per jaar, zowel 
in 2021 als in 2022, zodat we sneller werk kunnen maken van veiligere en betere 
fietspaden en fietssnelwegen.

2. De organisaties en instellingen van het Vlaams Huis Verkeersveiligheid (dus ook deze 
die deel uitmaken van het Vlaams Forum Verkeersveiligheid) zullen betrokken 
worden/bevraagd worden bij/in het kader van de opmaak van het geactualiseerde 
verkeersveiligheidsplan.

3. Zie het antwoord op vraag 1.

4. De doorlichting van het Vlaams Huis voor de Verkeersveiligheid door de Inspectie van 
Financiën werd recent afgerond en voorgesteld. Momenteel wordt bekeken hoe aan 
de geïdentificeerde aandachtspunten en bezorgdheden het best tegemoet kan 



gekomen worden. Verbetervoorstellen hebben onder meer betrekking op het 
formuleren van duidelijkere doelstellingen en opdrachten voor de betrokken 
verkeersveiligheidsactoren, een duidelijkere aansturing van het 
verkeersveiligheidsveld en een goede monitoring van de resultaten.

5. Een verkennend gesprek hierover met de VSV heeft reeds plaatsgevonden in 2020. In 
de verdere besprekingen hou ik uiteraard rekening met de verbetervoorstellen uit de 
doorlichting van IF.

6. Er wordt werk gemaakt van een geactualiseerde onderzoeksagenda; in november 
2020 werd de huidige onderzoeksagenda daartoe voorgesteld op het Vlaams Forum 
Verkeersveiligheid, met de vraag tot input van de leden met betrekking tot 
interessante onderzoekstopics voor de actualisering van de huidige 
onderzoeksagenda. De actualisering van deze onderzoeksagenda zal gebaseerd zijn 
op:

o input overleg met academici en experten,
o link met de opzet van de MIA Poeftuinen rond verkeersveiligheid (“Mobiliteit 

Innovatief Aanpakken”),
o link met maatregelenpakket geactualiseerd verkeersveiligheidsplan 

(ingebouwde monitoring en evaluatie).
o input Vlaams Forum Verkeersveiligheid,

De validatie hiervan zal uiteindelijk gebeuren door de nieuw op te richten Task force 
verkeersveiligheid.

Op vlak van prioritaire verkeersveiligheidsonderzoeken zijn nu reeds volgende 
onderzoeken gegund: 

- de evaluatie van de vernieuwde rijopleiding categorie B aan Universiteit Hasselt,
- de evaluatie van wijziging standaard snelheidsregime van 90 km/u naar 70 

km/u buiten de bebouwde kom aan VIAS Institute,
- de evaluatie van actieplan verkeerslichten aan VIAS Institute.
-

Hiervan is de evaluatie van de vernieuwde rijopleiding categorie B reeds opgestart en 
worden de 2 andere studieopdrachten kortelings eveneens opgestart.

- Ten slotte wordt nu bekeken hoe  in de MIA Proeftuin Limburg samen kan 
worden gewerkt met de UHasselt en de Hogeschool PXL rond concrete 
onderzoeksprojecten in relatie tot verkeersveiligheid en hervorming (4e pijler 
relance):     Automatische proactieve verkeersveiligheidsevaluatie Inzet  van 
drones voor het in kaart brengen van de verkeersveiligheidssituaties.

- Gebruik van innovatieve technologie om burgers beter te betrekken bij de 
evaluatie van verkeersveiligheid

- “Lean engineering”: doorlichten van de onderliggende processen met het oog 
op vereenvoudiging.


